
 

 

Referat af Grupperådsmøde (Generalforsamling) i Waingunga-

Stammen, Viborg 

Onsdag d. 19. Februar 2025 kl. 17.30-20.30 

 

 

Kl. 17.30-18.30  Fællesspisning for spejdere, forældre, ledere m.fl. Trops- og 

juniorspejdere, der skal til spejdermøde er velkomne, andre spejdere 

kan deltage sammen med forældre, der deltager i grupperådsmødet. 

Husk særskilt tilmelding til spisning. 

 

Kl. 18.30-18.40  Velkomst og opstart sammen med juniorer, trop og andre fremmødte 

spejdere. Vi markerer tænkedag, som er spejdernes internationale dag. 

Spejdere fra alle grene er velkomne til at møde op. Der vil være 

udendørsaktiviteter for alle. 

 

Kl. 18.40-20.10  Grupperådsmøde for forældre, spejdere fra 15 år og ledere samt andre 

interesserede 

 

Kl. 20.20-20.30  Fælles afslutning med spejderne 

 

 

Tilmelding til grupperådsmødet via kalenderen på Waingunga-Stammens hjemmeside: 

Link til tilmelding til spisning: https://medlem.dds.dk/event/id/59019/register 

 

 

Tilmeldingsfrist d. 16. februar. 

  

https://medlem.dds.dk/event/id/59019/register


 

 

 

 

Dagsorden til Grupperådsmøde: 

Dagsordenspunkt Kommentar 

1. Valg af dirigent og referent Bestyrelsen indstiller Ulrik B. Olsen til dirigent 
og Helle Drejer til referent. 
Begge blev valgt 

2. Beretning fra bestyrelsen Se bilag 1.  
Gårdværtboligen er blevet gjort beboelig. 
Vi har fået fast gårdvært, Benjamin. 
Etableret hytteudvalg på alle vores hytter. 
Der arbejdes på løsning omkring vand og 
toiletfaciliteter i Fort Knox. 
Vi har fået et firma til at føre vores regnskab. 
Vi arbejder på at skabe en stigning i 
medlemstal. 
 

3. Fremlæggelse af årsregnskab for det 
foregående år til godkendelse  

Se bilag 2. 
Regnskabet blev gennemgået. 
Blev godkendt med flg. kommentarer:  
Der kom et spørgsmål om hvorfor vores lave 
budgettal for spildop, selvom vi har tjent ca. 
80.000kr de sidste mange år. Vi forsøger at 
lave et budget, vi er sikre på holder. 
 

4. Fremlæggelse af justeret budget for 
indeværende år til godkendelse 

Se bilag 2.  
Budgettet blev gennemgået. 
Blev godkendt  
 

5. Fremlæggelse af budget for det 
kommende år til godkendelse 

Se bilag 2. 
Blev godkendt med flg. kommentarer: 
Beløbet for udlejning af Blokhuset er ikke 
hævet på trods af forventning om opgradering. 
Huset bliver ikke lejet ud så ofte, så vi er også 
her lidt konservative. 
Der er også noget i lokaletilskuddet hvor vores 
indtægter bliver modregnet i vores 
lokaletilskud. 

6. Vedtagelse af kontingent for det 
kommende år 

Se bilag 3.  
Forslag om at hæve halvårskontingentet med 
50 kr. Skal træde i kraft fra 2.halvår 2025. 
familiespejd                             450kr 
mikro                                     1000kr 
mini                                        1100kr 
Junior                                    1150kr 
Trop                                      1225kr 
Klan(uden grenture)               725kr 
Rover (uden grenture)           450kr 
Passiv                                    450kr 
Forslaget blev godkendt 



 

 

7. Behandling af indkomne forslag Eventuelle forslag skal sendes til 
formand.waingunga@gmail.com senest 5. 
februar. 
Ingen indkomne forslag. 

8. Vedtagelse af udviklingsplan Se bilag 4. 
Udviklingsplanen for de næste 4 år blev 
gennemgået. 
Vi vil være flere spejdere. 
Fokus på grenledelse. 
Struktureret rekruttering. 
Det skal være lettere at være leder. 
 
Udviklingsplanen blev godkendt med flg. 
Kommentarer: 
Vi har brug for forældrenes hjælp til at 
rekruttere spejdere. Lederne er ude over den 
alder, hvor vi selv har børn i den alder, som 
skal rekrutteres. 
 

9. Fastsættelse af antal pladser i 
enhedens bestyrelse under 
hensyntagen til § 67, stk. 2, litra c) 
 
 

Bestyrelsen foreslår uændret antal, dvs. 9 
medlemmer, som fordeler sig således: 
 

1 formand 
1 kassere 
2 lederrepræsentanter 
2 ungerepræsentanter 
3 forældrerepræsentanter 
 
Forslaget til antallet af 
bestyrelsesmedlemmer blev godkendt. 
 

10. Valg til bestyrelsen, jf. § 66-§ 68 
 
 

Bestyrelsen består af følgende medlemmer: 
 
Formand:  

Mathias Bjerg, på valg, genopstiller 
Genvalgt 

 
Kassere:  

Kasper Gaarde-Larsen, ikke på valg. 
 
Forældrerepræsentanter:  

Jacob Eisenhardt, ikke på valg. 
Ditte Nielsen, ikke på valg. 
 
Ida Damgaard, udtrådt, pladsen er ledig. 
Som nyt bestyrelsesmedlem blev valgt: 
Dennis Jørgensen 
 

Forældresuppleant: 
Lene Christensen blev valgt 

 
Ungerepræsentant:  

mailto:formand.waingunga@gmail.com


 

 

Max Eisenhart, ikke på valg. 
Freia Christophersen, ikke på valg. 

 
Lederrepræsentanter:  

Steen Bonde, på valg, genopstiller ikke. 
Martin Drejer opstiller. 
Martin blev valgt 
 
Ledersuppleant Jens Ole Sørensen er 
valgt. 
 
Malene Eigenbroth, ikke på valg. 
 

Valg af søkyndig: 
       Vicevært Benjamin Petersen 
 

Der blev stillet en forespørgsel om der 
skal vælges en unge suppleant. 
Bestyrelsen tager det med på et møde.  

 

11. Valg af revisor og eventuelt 
revisorsuppleant, jf. § 69 

 

Benny Høeg Knudsen, på valg, genopstiller 
Genvalgt 

12. Valg af 5 stemmeberettigede til 
divisionsrådsmødet 

Divisionsrådet afholdes 10.april 2025 
Louise Ejegod 

       Torben Laursen 
William Früh 
Max Eisenhardt 
Jens Ole Sørensen 

13. Valg af 2 stemmeberettigede til 
korpsrådsmødet 

Opstillede: 
William Frûh valgt med 27 stemmer 
Max Eisenhardt 
Martin Drejer  
Regitze Christoffersen Valgt med 28 
stemmer 

14. Eventuelt Hærvejsmarch 28.juni. 
Vi får brug for hjælpere til vores rasteplads og 
samt opstilling dagen før. 
 
Vores Blokhusansvarlige, som har holdt øje 
med huset og stået for udlejning flytter, så vi 
skal have fundet en anden til rollen. 
Det kan være en eller måske flere personer. 
 
Meld gerne tilbage til bestyrelsen hvis du eller 
en du kender, gerne vil påtage sig rollen eller 
en del af rollen. 
 
Der er tænkedag på lørdag. Der vil komme 
noget ud om hvordan man kan indbetale 2 kr. 
pr år, man har været spejder.  

 



 

 

 

 

 

 

Korpsets (og dermed gruppens) vedtægter kan læses her: https://dds.dk/sites/default/files/2023-

12/Vedt%C3%A6gter%20for%20Det%20Danske%20Spejderkorps%20-%2019-11-2023.pdf   

https://dds.dk/sites/default/files/2023-12/Vedt%C3%A6gter%20for%20Det%20Danske%20Spejderkorps%20-%2019-11-2023.pdf
https://dds.dk/sites/default/files/2023-12/Vedt%C3%A6gter%20for%20Det%20Danske%20Spejderkorps%20-%2019-11-2023.pdf


 

 

Bilag 1 – Bestyrelsens Beretning 

 

Bestyrelsens Beretning for 2024 

 

Som så mange år før, så bød 2024 på en vanvittig mængde spejdermøder, spejderture, 

turneringer, træf, sommerlejre mv. Alt i alt et ret fornuftigt spejderår, hvor vores unge mennesker 

har prøvet kræfter med spændende udfordringer så de kan udvikle sig til vågne, selvstændige 

mennesker, som tør tage ansvar. 

 

I bestyrelsen er året gået med at få afsluttet renoveringen af gårdværtsboligen, hvilket har gjort at 

vi nu igen har en gårdvært til at bo fast på Poulholm. Det betyder også, at vi har kunnet byde 

officielt velkommen til Benjamin som vores gårdvært, og det er vi enormt glade for. Ikke kun fordi 

det er rart, at der er lidt opsyn med området, men bestemt også fordi han kan aflaste bestyrelse og 

ledere i problemløsning rundt omkring, så vi kan bruge tiden på spejderne. 

 

Vi har fået etableret hytteudvalg på vores tre hytter, Poulholm, Blokhuset og Fort Knox. Det 

betyder, at vi nu får taget hul på arbejdet med vores faciliteter, sådan at de kan danne den bedste 

ramme for noget godt spejderarbejde. 

På Poulholm har det handlet rigtig meget om at rydde op og få stedet til at ”tage sig godt ud”. 

Vores nye skilt til gavlen er kommet op, diverse gamle træskilte er blevet restaureret og der er 

blevet fjernet tørv nok i gårdspladsen til at den oprindelige pigstensbelægning er kommet til syne – 

for at nævne lidt af de ting som er sket. 

I Blokhuset har vi – med støtte fra Viborg Kommune - fået skiftet oliefyret ud med varmepumper, 

samt taget hul på planer om en større tilbygning, så hytten bedre kan rumme vores spejdere.  

I Fort Knox blev vi ramt af nogle udfordringer, idet det blev konstateret pesticid-rester i vores 

vandforsyning. Dette, koblet med vores manglende toiletfaciliteter gjorde, at vi indstillede 

spejderaktiviteter i fortet, indtil vi kan få disse løst.  

 

2024 blev også året, hvor vi fik professionaliseret vores økonomifunktion, sådan at vores kassere 

nu kan koncentrere sin energi om de store linjer, i stedet for at bruge al sin tid på at håndtere 

bogholderi-delen. Det har taget lidt tid at nå hertil, men det har allerede givet en del ro og overskud 

til, at vi kan fokusere på mere langsigtede økonomiske tiltag. 

Året er også blevet brugt på at tage et mere grundigt kig på vores medlemstal. Her kan vi 

desværre se, at vi fortsat mister medlemmer. Da vi som udgangspunkt mener, at flere børn og 

unge har godt af at gå til spejder, så er vi naturligvis kede af den udvikling, så derfor har vi brugt 

noget tid på at finde tiltag, som kan tiltrække flere spejdere. Dette er blandt andet blevet 

omdrejningspunktet i den udviklingsplan, som skal vedtages på grupperådsmødet. I denne 

udviklingsplan sigter vi efter en fremgang i medlemstal, så Waingunga-Stammen også i fremtiden 

kan være en stor og velfungerende gruppe. 

 

  



 

 

Bilag 2 – Regnskab 2024, Revideret Budget 2025 samt Budget 2026 

 

 

  



 

 

Bilag 2 – Balance 2024 

 

 

 

 

  



 

 

Bilag 2 – Noter til Regnskab 2024 

 

 

   



 

 

Bilag 3 – Kontingentsatser 2025 

 

Bestyrelsen foreslår at kontingentsatser hæves med 50 kr halvårligt (familliespejd dog kun 25 

kr/halvår), så de ser således ud: 

 

Gren Kontingentsats pr halvår 

Familie 450 kr. 

Mikro 1000 kr. 

Mini 1100 kr. 

Junior 1200 kr. 1150 kr. 

Trop 1275 kr. 1225 kr. 

Klan 775 kr. 725 kr. (uden grenture). 

Rover 500 kr. 450 kr. (uden grenture) 

Passiv 450 kr. 

 

Ændring i kontingentsats foreslås først at træde i kraft fra andet halvår 2025. 

 

 

Kontingentet dækker de fleste årlige udgifter til spejderaktiviteter - dvs. møder, ture m.m. 

Der bliver opkrævet ekstra betaling for sommerlejren og for enkelte særlige arrangementer. 

 

 

  



 

 

Bilag 4 – Udviklingsplan for Waingunga-Stammen 2025-2029 

 

Vi vil være flere! 

Vi mener, at Viborgs børn og unge har godt af at være spejdere, og vi mener, at mange flere kan 

have glæde af at deltage i spejderarbejde, som udvikler dem til selvstændige mennesker, der både 

kan og vil tage ansvar for dem selv og det samfund de bor i. 

I 2022 var der over 250 medlemmer af Waingunga-Stammen, og dette medlemstal ønsker vi igen. 

I skrivende stund (November 2024) er der ca 180 medlemmer i gruppen, altså et fald på ca 70 

medlemmer. Det er 70 børn og unge, som ikke lærer at påtage sig ansvar for de andre i patruljen 

eller lærer hvordan man løfter i flok, selv i silende dagsregn. 

 

Hvorfor: 

Patruljearbejde: Flere spejdere gør det nemmere at lave patruljearbejde i alle grene, hvilket er en 

essentiel del af godt spejderarbejde. 

Mindre sårbar: Med et solidt medlemstal, jævnt fordelt over de forskellige grene, giver det stabilitet 

ift. lederbehov, materiel mv, samt mindsker risikoen for, at store dele af en gren stopper samtidig, 

da en gren vil bestå af mange vennegrupper. 

Flere forældre: Flere spejdere giver flere forældre, hvilket gør det nemmere at finde forældre til at 

hjælpe gruppen. 

Bedre økonomi: Flere spejdere giver en meget bedre økonomi for gruppen, så vi kan sikre den 

økonomiske drift fremover. 

 

 

Hvad skal der til for at nå målet: 

 

Solidt spejderarbejde 

Spejderarbejde af høj kvalitet er den vigtigste forudsætning for at fastholde de spejdere, vi har, 

samt for at tiltrække nye. Det er derfor helt essentielt, at vi kontinuerligt arbejder mod at blive 

endnu bedre til at bedrive spejderarbejde, som lærer spejderne (og lederne), at man vokser af at 

have ansvar, og hvordan man indgår i forpligtende fællesskaber. 

 

Indsats:  Fokus på at alle gruppens aktiviteter tager afsæt i spejdermetoden 

Fokus på at skabe en kultur, hvor vi kontinuerligt udfordrer hinanden på hvordan vi 

 bedre spejderarbejde imorgen end vi gjorde i går. 

 



 

 

 

Stærke Grenledelser 

For at vi kan lave solidt spejderarbejde, så kræver det ikke kun dygtige og engagerede ledere, men 

i høj grad også at grenledelserne fungerer som en spejderpatrulje. Vi skal derfor prioritere tid til 

både at hjælpe de enkelte ledere med at udvikle sig, men også hjælpe grenledelsen til at udvikle 

sig som patrulje. 

 

Indsats:  Fokus på at støtte grenlederen til at bygge den bedste patrulje. 

Fokus på at opbygge en kultur, hvor alle ledere tager på kurser, deltager i 

inspirationsarrangementer eller afholder træningsaktiviteter for andre ledere. 

 

Struktureret Rekruttering 

Vi skal have fat i flere børn og unge, så vi kan få fyldt alle grene op. Vi skal arbejde struktureret og 

fokuseret med rekruttering af nye spejdere, og vi skal arbejde for at sikre et højt niveau af vores 

“brand”, så folk i Viborg ikke er i tvivl om, at man kan være spejder hos Waingunga-Stammen. 

 

Indsats:  Fokus på at teste nye måder at rekruttere spejdere (og ledere) 

Fokus på at systematisere vores rekrutteringsindsats så vi sikrer løbende udvikling. 

 

Lettere at være leder 

For at skabe det bedste spejderarbejde skal vi sikre, at ledere spilder så lidt tid som muligt på 

administration eller andre opgaver som ikke er at arbejde med spejderne, samtidig med at vi skal 

gøre det så nemt som muligt at planlægge og udføre spejderarbejde som løfter niveauet en lille 

smule hver gang. 

 

Indsats:  Fokus på at optimere administrative processer 

Fokus på at gøre det nemmere at planlægge og udføre tilbagevendende aktiviteter, 

så fokus kan lægges på at løfte kvaliteten af aktiviteterne. 

 

 

 

 


